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Referat af møde i Ærø Vandråd den 12. september 2023 kl 15.00 på Rådhuset. 
 
 
Tilstede: Ejgil Jensen, Jesper T. Andersen, Leif Juul Sørensen, Ulrik Petersen, Thomas Lauritsen, 
Kirsten Johansen (referent). 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Valg af formand 
3. Status for BNBO-arbejdet 
4. Publicering af råvandsanalyser 
5. Bordet rundt 
6. Næste møde 
7. Eventuelt 

 
 
 
 
Ad. 1 
Godkendt. 
 
Ad. 2 
Ejgil Jensen ønsker at fratræde som formand for Ærø Vandråd. 
 
Som ny formand er valgt Ulrik Petersen, Rise Vandværk. 
 
Vandrådet godkendte, at Ejgil fortsætter som vandrådets repræsentant i Grønt Råd. 
 
Ad. 3 
Jesper orienterede om responsen på den udsendte pressemeddelelse.  
 
Der er foretaget endelig afregning med landinspektørfirmaet. 
 
Ad. 4 
Spørgsmålet blev drøftet. Alle analyser ligger på Jupiterdatabasen, som er Geus nationale 
grundvands- og drikkevandsdatabase. Analyserapporterne er tilgængelige for alle. 
 
Vandrådet er enige om, at der orienteres på vandværkernes hjemmesider om muligheden for at 
fremsøge råvandsanalyser på Geus hjemmeside. 
 
Ad. 5 
Ærøskøbing Vandværk 
Nye styringer til boringerne monteres i løbet af efteråret. 
 
Den nye boring såvel som den restaurerede boring kører godt. 
 
Der overvejes etableret nødforsyning til Søkilden på samme vis som til Sygehuset, da der er 
oplevet problemer med forsyningen i forbindelse med lynnedslag i juni måned.  
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--- 
Fælles drøftelse vedr. lynnedslag: Alle vandværker har transientbeskyttelse på væsentlige 
installationer. Behovet vurderes at være stigende i forbindelse med forventede kraftigere 
vejrsituationer i fremtiden.   
 
--- 
 
Ærø Vand 
Ærø Vand har haft to store lækager på 50 kmb/døgn i 3-4 uger, som ikke kunne lokaliseres. 
 
I forbindelse med udskiftning af vandmålere blev lækagerne fundet.  
 
Der er skiftet 1100 vandmålere siden april, hvilket er halvdelen af det planlagte. Der skiftes 12–14 
målere pr. dag.  Det forventes, at udskiftningen er afsluttet omkring årsskiftet. 
 
Forbruger App’en er blevet forsinket, men forventes klar til brug indenfor nær fremtid.  
 
Der ansøges om myndighedstilladelse til at udføre nogle prøveboringer, da det er et krav i 
tilladelsen til udvidet vandbehandling, at vandværket skal arbejde på at skaffe nye rene 
indvindinger. 
 
Der påtænkes lavet 3 prøveboringer i Trousløkke i sommeren 2024. 
 
--- 
Fælles drøftelse vedr. overvejelser om etablering af solcelleanlæg: Rise Vandværk overvejer 
etablering på jord eller tag. Ærø Vand er interesseret i noget lignende. Søby Vandværk er pga. sin 
fredningsnære placering ikke oplagt for placering af solceller. 
 
Aftalt, at Ulrik indkalder til et fællesmøde med EnergiFyns energirådgiver. 
 
---- 
 
Bregninge Vandværk 
Der er fred og ro på forsyningsområdet. 
 
 
Rise Vandværk 
Er ved at indhente priser på etablering af nye ledninger i Møllegyden og Thorup. 
 
Der indhentes ligeledes priser på nødgenerator og ny UPS. 
 
Der har været et par lækage på stophaner. Lækagerne er fundet og udbedret. 
 
Der arbejdes på ”Skraldemandsmodellen” sammen med Ærø Vand, i forbindelse med udskiftning 
af målere. 
 
Beredskabets test af brandhaner medførte problemer med tilstopning af filtrene foran en række 
forbrugeres vandmålere. 
 
Der er kommet en enkelt ny tilslutning. 
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Søby Vandværk 
Søby Vandværk har prøvepumpet på en eksisterende filtersat prøveboring, der ikke tidligere har 
været prøvepumpet. Desværre var vandet ikke egnet til indvinding pga. DC. 
  
Det er indhentet tilbud på en ny nødstrømsgenerator og kalkuleret på et nyt hus til formålet. Da 
investeringen er lige stor nok pt, er projektet sat på pause. 
 
Der er kommet 4 nye tilslutninger og et par mere er på vej. 
 
Skjoldnæsprojektet, omfattede forsyning af området fra Haven By til Skjoldnæs fyr, har været i 
udbud. Indtil videre er der kun en enkelt forhåndstilkendegivelse om tilslutning. 
 
Ler 2.0 er implementeret. 
 
Ad. 6 
Næste møde afholdes tirsdag den 6. februar 2024 kl. 15.00. 
 
Ad. 7 
Leif foreslår, at der arbejdes med en fælles skabelon for takstblade fra og med 2025. 
 
Forslag til takstblad behandles på det næstkommende møde. Ulrik og Kirsten kommer med et 
oplæg. 
 
Loft på rykkergebyr og problemer med manglende betaling af vandregninger drøftet. 
 
Ærø Vand har fået gennemgået sine forsikringer. Forsikringsmægleren gjorde opmærksom på, at 
forsikringen ikke dækker driftstab/avancetab ved kunder, som lider tab pga. 
vandforsyningsproblemer, forurening mv. Forholdet anbefales håndteret via beskrivelse i 
vandværksregulativet. 
 
Jesper og Kirsten laver et forslag til revision af regulativet i løbet af efteråret.    
 
Udfordringen med vagtordning for vandforsyningerne drøftet. 
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